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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Privatizáció és leépítés, de mikor?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli
kérdést kívánok benyújtani Medgyessy Péter miniszterelnökhöz .

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Már több alkalommal fordultam Önhöz a többségi állami tulajdonhányaddal működő
agrártársaság, a Hód-Mezőgazda Rt. privatizációját illetően . Mindkét esetben Dr .
László Csaba, akkori pénzügyminiszter úr adta meg írásban a választ. Sajnos a
válaszokban a Miniszter Úr nem tért ki a konkrét tényekre, elképzelésekre,
koncepciókra, hanem az általánosság szintjén fogalmazta meg azokat a
célkitűzéseket, amelyek valamennyi társaság esetében követendőek . Legutóbbi
válaszában jelezte, hogy a fent nevezett agrártársaság privatizációjára 2004 . első
félévében sor kerül .

Tekintettel arra, hogy a nagyvállalat meghatározó munkaügyi jelentősséggel bír a
vásárhelyi kistérségben, úgy gondolom, hogy mint Hódmezővásárhely Megyei Jogú
Város polgármestere okkal kísérem aggódó figyelemmel az eseményeket . A
térségben a társaság az egyik legnagyobb munkaadó, csaknem ezer fő
munkavállalót foglalkoztat, akik jövőbeni sorsa nagymértékben függ a privatizációs
folyamattól . Mint már említettem, eddig csak általános tájékoztatást adott a
Pénzügyminiszter Úr, de konkrét tényekről, előkészítő folyamatokról nem kaptam
tájékoztatást .

Szem előtt tartva a privatizációs törvényben megfogalmazott feltételeket és célokat,
nem elhanyagolható az a kérdés, hogy a részvénytársaság jövőbeni privatizációját
követően a foglalkoztatottak további sorsa hogyan alakul, mi lesz a földterületek
sorsa . Ha lehet úgy fogalmazni, meghatározó stratégiai kérdésről van szó, mellyel
kapcsolatban nem szerencsés a találgatás, a bizonytalanság . A legutóbbi levelében
a Pénzügyminiszter úr utalt azokra a szempontokra, melyeket kívánatos és
elengedhetetlen figyelembe venni a privatizációs koncepció megfogalmazása során .
A törvényben lefektetett szempontrendszer mindenki számára helyeselendő, a
versenyképesség és biztonság követelménye sem kérdőjelezhető meg, azonban
mindezek általánosságban minden esetben elmondhatók .
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Mivel a Miniszter úr tájékoztatása szerint a nevezett részvénytársaság privatizációja
rövid időn belül megindul, bizonyára vannak konkrét, kézzel fogható elképzelései,
tervei, koncepciói, adatai a Minisztériumnak a tervezett folyamatokról . Kívánatos
volna, ha ezekben a fontos és időszerű kérdésekben részletes és konkrét
tájékoztatást adna a Kormány számomra, hiszen a vállalat gazdasági helyzetének
alakulása, adottságai révén jelentősen befolyásolja Hódmezővásárhely és térsége
további fejlődését .

Fontosak számomra azoknak a kérdéseknek a megválaszolása, melyek a társaság
versenyképességét, hatékonyabb működését, az ott dolgozó vásárhelyi polgárok
érdekeit, megélhetését jelentős mértékben érintik, nevezetesen, a Kormány
dolgozott-e ki koncepciót a hatékonyabb és versenyképesebb működés
megtartására, milyen konkrét intézkedésekkel és szabályozással kívánja a
hatékonyságot és a versenyképességet növelni, az integrációt fenntartani?

Az elmúlt évek agrárprivatizációinak tanulságait levonva a privatizáció során milyen
garanciák (pl . : tőkeemelés, továbbfoglalkoztatás) szerződésbe foglalását tervezik,
annak érdekében, hogy a Hód-Mezőgazda Rt. tőkeerősebbé válva betölthesse
integrációs szerepét a térségben?

A privatizációs törvényben megfogalmazott, munkavállalókat érintő lehetőségeket
illetően mit ért a Kormány a „munkavállalók kiemelt szerepe" alatt?

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Kérem, hogy részletesen tájékoztasson arról, hogy milyen szakaszban van a Hód-
Mezőgazda Rt. privatizációja, és válaszolni szíveskedjék a fenti kérdésekre is .

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . február 24.
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